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Protokół Nr VI/2018 

z XLII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
 

 Sesja odbyła się w dniu 30 maja 2018 roku, w sali obrad Urzędu Gminy w Mszanowie. 
Przewodniczący Rady Zbigniew Wiśniewski o godzinie 11:00 otworzył obrady XLII Sesji Rady Gminy. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że w Sesji uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego 
składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi odpowiednie quorum do podejmowania prawomocnych 
uchwał.    
Nieobecni: Anna Dymowska i Przemysław Kotewicz. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Sesja trwała do godziny 14:20.  
 
Spoza członków Rady udział wzięli: 
- Dyrektor Oddziału Terenowego Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa w Olsztynie Grzegorz 
Kierozalski 
- Wójt Tomasz Waruszewski   
- Sekretarz Gminy Agnieszka Paturalska-Miehlau 
- Skarbnik Gminy Joanna Artuszewska 
- Kierownik Referatu Oświaty Anna Lenckowska 
- Dyrektor Szkoły Podstawowej im. ks. Kazimierza Wróblewskiego w Gwiździnach Hanna Błaszkowska 
oraz nauczyciel tejże szkoły Maria Przeradzka wraz z uczniem Emilem Bednarczykiem oraz Henryk 
Zagórski, 
- Zastępca Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Jamielniku Danuta Cyglicka oraz 
nauczyciel tejże szkoły Violetta Lewandowska wraz uczniami biorącymi udział w konkursie 
badawczym  „Energia Słońca dla Domu”, 
- reprezentacja uczniów ze wszystkich szkół na terenie gminy wraz z opiekunami 
- Julia Dąbrowska 
- wykaz osób zaproszonych stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
- sołtysi wsi wymienieni w załączniku nr 2 do niniejszego protokołu,    
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 

3. Wybór sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XLI Sesji Rady Gminy. 

5. Podsumowanie współpracy Gminy Nowe Miasto Lubawskie z Krajowym Ośrodkiem Wsparcia 
Rolnictwa Oddział Terenowy w Olsztynie. 

6. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym 

a) wręczenie podziękowań. 

7. Zapytania i wnioski. 

8. Jubileusz XX Gminnych Spotkań Samorządowych. 

9. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie za rok 2017 
a) wystąpienie Wójta Gminy, 
b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy Nowe Miasto 

Lubawskie sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie za 2017 rok, 
c) opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2017 r. 
d) dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2017r.  
e) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2017r.   
f) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi,  
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g) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej o 
udzielenie absolutorium,  

h) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2017r.  

10.   Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na     
  lata 2018-2034.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na rok 2018.   

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dyrektorom, wicedyrektorom oraz 
nauczycielom pełniącym inne stanowiska kierownicze w szkole, zasad zwalniania od obowiązku 
realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych 
i opiekuńczych oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 
zatrudnionych w podległych placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest 
Gmina Nowe Miasto Lubawskie.  

13. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 

14. Zamknięcie obrad Sesji. 
 
Przebieg obrad: 

 
Ad 1 
Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
Otwarcie i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 

 
Ad 2 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
Zmian nie zgłoszono. 
 
Ad 3 
Wybór sekretarza obrad. 
Sekretarzem obrad wybrano radnego Mirosława Dajosa. 
 
Ad 4 
Przyjęcie protokołu z XLI Sesji Rady Gminy. 
 
Sekretarz obrad XLI Sesji radny Grzegorz Turulski poinformował, że zapoznał się z protokołem. Treść 
protokołu odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o jego przyjęcie. 
Do protokołu nie wniesiono uwag. 
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła protokół z obrad XLI Sesji Rady Gminy. W 
głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 
 
Ad 5 
Podsumowanie współpracy Gminy Nowe Miasto Lubawskie z Krajowym Ośrodkiem Wsparcia 
Rolnictwa Oddział Terenowy w Olsztynie. 
 
W prezentacji medialnej przedstawiono efekty współpracy Gminy Nowe Miasto Lubawskie z Krajowym 
Ośrodkiem Wsparcia Rolnictwa. Jest to dawna Agencja Nieruchomości Rolnych. 
 
Wójt – współpraca z KOWR układa się bardzo dobrze. Gmina nigdy wcześniej nie pozyskała tylu 
środków finansowych bezzwrotnych dotacji  jak to ma miejsce w ostatnim czasie. Uważam, że KOWR 
pod zarządem nowego dyrektora Kierozalskiego prowadzi właściwą politykę, która sprowadza się do 
tego, aby jak najwięcej środków ze sprzedaży mienia po byłych państwowych gospodarstwach rolnych 
trafiało z powrotem do tej społeczności. Dzięki tym środkom nasza gmina wyremontowała wiele 
ciągów komunikacyjnych na osiedlach byłych państwowych gospodarstw rolnych. W roku 2016 gmina 
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pozyskała kwotę 142 000 zł na takie drogi, natomiast w roku 2017 kwotę 869 000 zł. Z tych środków 
realizowane były ciągi drogowe na osiedlach w Gwiździnach, Mszanowie i Radomnie.  W ubiegłym 
roku zrealizowaliśmy remont budynku w Nawrze, w którym mieszka 5 rodzin. Na ten cel pozyskaliśmy 
500 000 zł. Kilka tematów jest jeszcze procedowanych. Złożyliśmy wniosek o pozyskanie dotacji na 
budowę kanalizacji na osiedlu w miejscowości Bagno. Gmina ma problem nieszczelnością tej 
kanalizacji, napływem wód opadowych. Współpraca korzystnie przebiega, na czym korzystają 
mieszkańcy. Pan Wójt podziękował za te ważne i cenne dla nas decyzje, które poprawiają jakość życia 
w gminie.  
 
Dyrektor Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa podziękował za zaproszenie. To ważna rzecz, że 
ktoś docenia pracę Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa. Poinformował, że majątkiem po 
państwowych gospodarstwach rolnych przez lata zarządzała Agencja Nieruchomości Rolnych Skarbu 
Państwa. Była to osoba prawna, która udostępniała sprzedając, czy też  dzierżawiąc grunty po byłych 
pegeer-ach. W zadaniach Agencji Nieruchomości Rolnych było też wsparcie terenów 
popegeerowskich, przekazywanie samorządom majątku i infrastruktury jak  hydrofornie, oczyszczalnie, 
również budynki i mieszkania. Te urządzenia przed przekazaniem były remontowane i doprowadzane 
do pełnej sprawności. Zasada przekazywania gruntów, które są potrzebne samorządowi na cele 
publiczne jest jedna, że te nieruchomości w studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego muszą być na cele np. sportowe lub inne cele publiczne. Majątek jest przekazywany 
na 10 lat na okres próbny. Po tym czasie sprawdza się jak majątek został wykorzystany. W sprawie 
wniosku o dotację na budowę kanalizacji sanitarnej w Bagnie, o którym wspomniał Pan Wójt, został 
pozytywnie zaopiniowany przez KOWR w Olsztynie. W związku z tym, że są to środki powyżej 
500 000 zł decyzja do zatwierdzenia została przekazana do Warszawy. Jest tendencja, aby jak 
najwięcej środków przekazywać jako pomoc gminom z zakresie integracji środowiska 
popegeerowskiego dla poprawy jakości życia. 
 
Radny Mirosław Dajos zapytał, czy warunkiem otrzymania dotacji jest fakt, że ta droga jest 
popegeerowska i czy musi tam ktoś mieszkać.  
 
Dyrektor odpowiedział, że jeśli droga jest popegeerowska, to gmina w pierwszej kolejności musi ją 
przejąć na swój stan i wtedy dopiero wystąpić do KOWR o środki na remont. Ważny jest również 
element celowości, bo jeżeli przy tej drodze nikt nie mieszka, ale korzysta z niej duża część 
społeczności to takie środki będą przyznane. Wszystko zależy od warunków lokalnych. 
 
Radny Mirosław Dajos – mieszkam przy drodze, która jest popegeerowską. Wójt kilkakrotnie prosił o 
jej wyremontowanie. To jest droga polna na terenie miejscowości Jamielnik. Została zdewastowana 
przez PGR i zlikwidowana, zaorana pomimo, że była na mapach. Później została odtworzona i 
wykorzystywana, ponieważ w okolicy jest zakład usług leśnych.  
 
Radna Edyta Gorzka zapytała czy można zwrócić się do KOWR o zagospodarowanie działki we wsi 
popegeerowskiej, która jest przejęta przez gminę z zasobów Agencji. Chodzi o utworzenie parku  typu 
miejskiego. 
 
Dyrektor odpowiedział, że na taki cel środków nie ma.  
 
Sołtys wsi Gwiździny Ireneusz Dąbrowski zapytał czy są plany związane z pałacem w Gwiździnach. 
Pałac jest w opłakanym stanie, a park wokół jest zaniedbany. Ogrodzenie parku przedwojenne, jest 
bardzo zniszczone i należało by to zmienić dla bezpieczeństwa dzieci biegających po parku. Dla 
poprawy wizerunku wsi w parku należało by ustawić ławki. Czy można byłoby na ten cel otrzymać 
fundusze.  Sołtys zwrócił również uwagę na problem z gawronami (gapami) w parku, które uprzykrzają 
ludziom życie.  
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Dyrektor odpowiedział, że rozmawiał z Panem Wójtem w sprawie przejęcia tego majątku przez gminę. 
 
Wójt odpowiedział, że warunkiem przejęcia jest przeprowadzenie kapitalnego remontu budynku.  
 
Dyrektor odpowiedział, że są w stanie taki remont przeprowadzić. Koncepcja jest przygotowywana. 
Sprawę  parku, który jest zabytkowy trzeba uzgodnić z konserwatorem przyrody. Z pewnością to 
potrwa, ale będzie załatwiane łącznie pałac i park.  
 
Sekretarz zapytała, czy można już teraz dokonać naprawy ogrodzenia, zanim dojdzie do generalnego 
remont.  
 
Dyrektor odpowiedział, że jest możliwe.  
 
Sekretarz – to prosimy o te prace. 
 
Wójt – tam jest stary płot zdewastowany z okresu przedwojennego lub powojennego.  
 
Przewodniczący Rady Zbigniew Wiśniewski – jeżeli mówimy o przejęciach gruntów. To w Nawrze 
Prengownia, grunty należące do KOWR schodzą do samego jeziora Skarlińskiego, a mieszkańcy nie 
mają do niego dostępu. W poprzednich latach pytania o przejęcie  tych działek były zgłaszane, ale 
odpowiedź była negatywna.  
 
Dyrektor odpowiedział, że takie zapytanie można złożyć, jeżeli Państwo chcecie tam urządzić plażę.  
Być może te grunty są w wieloletniej dzierżawie.  Dyrektor sprawdzi te działki.  
 
Grzegorz Turulski pytał czy można uzyskać informacje, kiedy wygasają umowy dzierżawy na grunty w 
tych okolicach. Rolnicy są zainteresowani nabyciem ziemi.  
  
Dyrektor KOWR odpowiedział, że informacje o przetargach są przekazywane na bieżąco przez izby 
rolnicze. Rolnicy mogą składać wnioski o grunty do KOWR.   
 
Przewodniczący Rady Gminy podziękował Dyrektorowi KOWR za przybycie i ogłosił przerwę, po czym 
wznowił obrady. 
 
Ad 6 
Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

Wójt przedłożył sprawozdanie ze swojej pracy oraz podległego urzędu za okres od dnia 25 kwietnia do 
29 maja 2018 r.  
25.04.2018 
- Pan Wójt winszował z okazji jubileuszu 50-lecia pożycia małżeńskiego mieszkańcom Radomna. 
26.04.2018 
- Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej pogratulowała w imieniu Wójta uczestnikom Rejonowych 
Mistrzostw Pierwszej Pomocy zorganizowanych przez Polski Czerwony Krzyż w Zespole Szkół im. 
Rodu Działyńskich w Bratianie. 
27.04.2018 
-Spotkał się z przedstawicielem firmy KOMBUD w związku z budową budynków wielorodzinnych na 
terenie Mszanowa. 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w imieniu Wójta przywitał uczestników III Międzyszkolnego 
Konkursu Poezji Śpiewanej zorganizowanego w Szkole Podstawowej w Jamielniku. 
30.04.2018 
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- Spotkał się z Wojewodą Warmińsko-Mazurskim – Panem Arturem Chojeckim w sprawie konkursu 
dotyczącego dofinasowania budowy dróg w ramach Rządowego Programu na rzecz Rozwoju oraz 
Konkurencyjności Regionów poprzez Wsparcie Lokalnej Infrastruktury Drogowej. 
- Pan Wójt spotkał się z Panem Romanem Grzelką z Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad 
w celu omówienia kwestii dotyczących dokumentacji na budowę przejścia dla pieszych na drodze 
krajowej w ciągu ścieżki rowerowej Bratian-Radomno. 
4.05.2018 
- Spotkał się z Prezesem ZUK Panem Leszkiem Moczadło w celu omówienia zaawansowania prac na 
inwestycjach gminnych.  
5.05.2018 
- Uczestniczył w obchodach Dnia Strażaka w macierzystej jednostce OSP Gwiździny. 
6.05.2018 
- Pan Wójt doglądał na miejscu gaszenie pożaru świetlicy w Gwiździnach.  
7.05.2018 
- Spotkał się z Prezesem ZUK Panem Leszkiem Moczadło w celu omówienia kwestii zakończenia 
współpracy. 
- Pan Wójt wziął udział w spotkaniu roboczym na temat realizowanych inwestycji drogowych w 
Gwiździnach. 
9.05.2018 
- Na zaproszenie Komendanta Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej wziął udział w spotkaniu 
w sprawie podziału środków. 
- Zawarł akt notarialny w sprawie przejęcia drogi w miejscowości Pacółtowo. 
10-11.05.2018 
- Na zaproszenie Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego Pana Gustawa Marka Brzezina 
wziął udział w XIX Samorządowym Forum Ekologicznym pt. „Stan prac nad wdrożeniem unijnej idei 
gospodarki o obiegu zamkniętym". 
- Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w imieniu Wójta gratulowała uczestnikom Konkursu Wiedzy o 
Polskim Czerwonym Krzyżu oraz uczestniczyła w inauguracji Warmińsko-Mazurskich Dni Rodziny. 
15.05.2018 
- Wziął udział w uroczystym rozpoczęciu budowy Brodnickiego Centrum Caritas. 
16.05.2018 
- Pan Wójt spotkał się z Przewodniczącym Rady Gminy w celu omówienia spraw bieżących gminy.  
 -Spotkał się z Inspektorem Nadzoru nad budową dróg w Mszanowie oraz przedstawicielami Wód 
Polskich Zarząd Zlewni w Toruniu w celu omówienia kwestii zabezpieczenia brzegu rzeki przy ul. Na 
Skarpie w Mszanowie.  
17.05.2018 
- Pan Wójt wziął udział w rozmowach kwalifikacyjnych z kandydatami na stanowisko ds. obsługi rady 
gminy.       
18.05.2018                   
- Wziął udział w posiedzeniu Rady Wierzycieli firmy Humdrex. Obniżono cenę sprzedaży ostatnich 
dwóch nieruchomości zabudowanych, na które są potencjalni klienci. Oznacza to, że po sfinalizowaniu 
tych transakcji były zakład Humdrexu zostałby 100 % sprzedany. Pozostałyby jeszcze 2 
niezabudowane działki pod budownictwo wielorodzinne powstałe z działki rolnej. 
– Pan Wójt spotkał się z Naczelnikiem Wydziału Uzgodnień Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i 
Autostrad w celu rozwiązania problemów dotyczących budowy przejścia dla pieszych na drodze 
krajowej w Bratianie, w ciągu ścieżki rowerowej Bratian-Radomno. 
- Kierownik Referatu Oświaty w imieniu Wójta gratulowała uczestnikom Powiatowego Konkursu 
Matematycznego dla klas I-III zorganizowanego przez Zespół Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie.       
19.05.2018 
- Pan Wójt wziął udział w Gminnych Zawodach Sportowo-Pożarniczych zorganizowanych w 
Jamielniku. W kategorii mężczyzn zwyciężyła OSP Chrośle, a w kategorii kobiet OSP Gwiździny.      
20.05.2018 
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- Wziął udział w Zawodach Wędkarskich „Złów i wypuść” o puchar Wójta Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie. Zawody odbyły się nad jeziorem w Radomnie.  
21-25.05.2018 
-  Jako członek delegacji Powiatu Nowomiejskiego wziął udział w wyjeździe do Powiatu Oldenburg w 
Niemczech w celu nawiązania współpracy z partnerem niemieckim. Podjęto wstępne ustalenia w 
zakresie współpracy z gminą zbiorową Harpstedt.  
22.05.2018 
- Kierownik Referatu Oświaty w imieniu Wójta gratulowała uczestnikom Gminnego Konkursu 
Matematycznego dla klas IV - VII Szkół Podstawowych zorganizowanego w Zespole Szkół w Bratianie. 
23.05.2018 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury reprezentował Wójta podczas Nowomiejskich Dni Młodzieży.  
25.05.2018 
- Sekretarz Gminy reprezentowała Wójta podczas Gali Szkolnego Festiwalu Nauki zorganizowanego 
przez Szkołę Podstawową w Radomnie. 
28.05.2018 
- Pan Wójt wziął udział we wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy.    
 29.05.2018 
-Wziął udział w rozmowach z kandydatami na stanowisko Prezesa ZUK. 
- Pan Wójt przywitał uczestników posiedzenia Rady Powiatowej Warmińsko-Mazurskiej Izby Rolniczej, 
podczas której omówiona została sprawa zmian w prawie łowieckim. 
- Kierownik Referatu Oświaty reprezentowała Wójta podczas VII Powiatowego Turnieju „Jestem 
Mistrzem” oraz wręczyła nagrody uczestnikom konkursu ortograficznego dla klas I-III 
zorganizowanego w Szkole Podstawowej im. Ks. Kazimierza Wróblewskiego w Gwiździnach. 

Ponadto w zakresie bieżącej działalności wójt i urzędnicy podejmowali następujące działania: 
 W okresie od 25 kwietnia do 29 maja br. wykonano następujące prace związane z drogami: 

               - uzupełniono drogi gruntowe kruszywem gruzowym w ilości 320 ton (droga Nawra –Mikołajki oraz 
drogi w Skarlinie, Nawrze i Lekartach), żwirem w ilości 40 ton (droga Bratian – Pustki) oraz klińcem w 
ilości 140 ton (droga Bratian – Pustki oraz w Tylicach) 
- przeprowadzono profilowanie dróg gminnych, 
- wykoszono pobocza wzdłuż dróg gminnych oraz wzdłuż ścieżki pieszo-rowerowej. 
            Przeprowadzono zamówienia publiczne do 30 tys. euro na:  
- wymianę pokrycia dachu budynku Społecznej Szkoły Podstawowej w Tylicach – dwa postępowania, 
obydwa unieważnione ze względu na brak ofert, 
- wykonanie dokumentacji projektowej dla zadania: „Kompleksowa termomodernizacja budynku Szkoły 
Podstawowej w Jamielniku – ze względu na brak ofert postępowanie unieważniono, 
- świadczenie usług związanych z realizacją zadań ochrony danych osobowych. 
   Przeprowadzono zamówienia publiczne powyżej 30 tys. euro na:     
- budowę oświetlenia drogowego w miejscowościach: Jamielnik, Pacółtowo i Radomno. 
            W Gminie Nowe Miasto Lubawskie według stanu na koniec kwietnia 2018 r. było 235 
zarejestrowanych osób bezrobotnych (w tym 159 kobiet), czyli o 19 osób mniej niż według stanu na 
koniec marca 2018 r.          Dnia 25 kwietnia Wójt 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie otrzymał promesę od Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji na 
usuwanie skutków klęsk żywiołowych. Jest to dotacja w wysokości 234 000,00 zł na zadanie pn. 
"Remont drogi gminnej Nr 181055N wraz z przepustem w miejscowości Bratian.”   
 Zarząd Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie 
pismem z dnia 4 maja zakwalifikował wniosek Gminy Nowe Miasto Lubawskie do dofinansowania w 
kwocie 14 tys. zł na usuwanie wyrobów zawierających azbest z nieruchomości w Nowym Mieście 
Lubawskim.       
 Dnia 10 maja br. Zarząd Województwa Warmińsko- Mazurskiego zatwierdził do wypłaty kwotę 
274 339,20 zł z tytułu pierwszego wniosku o refundację w ramach projektu pn. " Rozwój elektronicznej 
administracji w gminie wiejskiej Nowe Miasto Lubawskie" 
  Dnia 15 maja br. odbyło się spotkanie informacyjne na temat przepisów znowelizowanej ustawy 
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Prawo łowieckie. Spotkanie prowadzone było przez przedstawiciela Nadleśnictwa Iława.  
 Rozpoczęły się obchody Gminnych Dni Rodziny. Serdecznie zapraszamy do uczestnictwa. 
 
Zarządzenia wydane w okresie od 25 kwietnia do 30 maja 2018r.  

 
W dniu 25 kwietnia  2018 r. wydano następujące zarządzenia: 

- w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2018 rok, 
- w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2018 rok 
  oraz  zmiany planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań 
zleconych Gminie Nowe Miasto Lubawskie odrębnymi ustawami na 2018 rok, 
- w sprawie wprowadzenia zasad (polityki) rachunkowości dotyczących projektu „Zwiększenia 
atrakcyjności Gminy Nowe Miasto Lubawskie poprzez poszerzenie oferty rekreacyjnej” 
dofinansowanego ze środków PROW na lata 2014-2020. 

W dniu 2 maja 2018 r wydano zarządzenie w sprawie powołania Gminnej Komisji 
Urbanistyczno - Architektonicznej i  określenia regulaminu pracy Komisji. 

W dniu 8 maja 2018 r. wydano zarządzenie w sprawie upoważnienia do przyznawania Karty 
Dużej Rodziny oraz wydawania decyzji administracyjnych w przypadku odmowy wydania Karty Dużej 
Rodziny lub stwierdzenia utraty uprawnień do korzystania z rządowego programu dla rodzin 
wielodzietnych. 
  W dniu 9 maja 2018r. wydano następujące zarządzenia: 
- w sprawie drugiego otwartego konkursu ofert na wykonanie w  2018 roku zadania publicznego przez 
organizacje pozarządowe oraz podmioty wymienione w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie, 
- w sprawie zmiany Instrukcji dotyczącej sposobu i trybu przetwarzania informacji niejawnych 
o klauzuli "zastrzeżone" oraz zakres i warunki stosowania środków bezpieczeństwa fizycznego w celu 
ich ochrony w Urzędzie Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 

W dniu 10 maja 2018r. wydano zarządzenie w sprawie ustalenia podstawy obliczenia dotacji 
dla niepublicznych przedszkoli, niepublicznej szkoły podstawowej, niepublicznego oddziału 
przedszkolnego i niepublicznego zespołu wychowania przedszkolnego, 
  W dniu 14 maja 2018r. wydano następujące zarządzenia: 
- w sprawie ogłoszenia konkursu na stanowisko Prezesa Zarządu spółki komunalnej pod firmą Zakład 
Usług Komunalnych w Mszanowie sp. z o.o., 
- w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2018 rok, 
- w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2018 rok oraz 
zmiany planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych 
Gminie Nowe Miasto Lubawskie odrębnymi ustawami na 2018 rok, 
  W dniu 16 maja 2018r. wydano następujące zarządzenia: 
- w sprawie powołania Komisji Konkursowej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora 
Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Jamielniku, 
- w sprawie powołania Komisji ds. przeprowadzenia naboru na stanowisko Inspektor ds. obsługi rady. 

W dniu 28 maja 2018r. wydano następujące zarządzenia: 
- w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości (dz. nr 6/5 obręb 
Chrośle) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- w sprawie zmiany zarządzenia w sprawie wprowadzenia zasad (polityki) rachunkowości dotyczących 
projektu ( Kompleksowa termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej w Skarlinie) 
dofinansowanego ze środków Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia Mazury na lata 2014-
2020, 
- w sprawie zmiany zasad (polityki) rachunkowości dotyczących projektu „Rozwój elektronicznej 
administracji w gminie wiejskiej Nowe Miasto Lubawskie” dofinansowanego ze środków Regionalnego 
Programu Operacyjnego Warmii i Mazur na lata 2014-2020, 
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a) wręczenie podziękowań. 
 
Wójt poinformował, że w maju br. w Gwiździnach miał miejsce pożar Świetlicy Wiejskiej. Dzięki 
szybkiej reakcji i poinformowanie służb o pożarze za obywatelska postawę, Wójt serdecznie 
podziękował Julii Dąbrowskiej mieszkance Gwiździn. 
 
Wójt  podziękował i pogratulował również uczniom szkół podstawowych za udział w licznych 
konkursach, tj. Emilowi Bednarczyk uczniowi Szkoły Podstawowej im. Ks. Kazimierza Wróblewskiego 
w Gwiździnach za zdobycie III miejsca w Finale Konkursu Matematycznego PANGEA oraz jego 
opiekunowi Pani Marii Przeradzkiej oraz uczniom Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Jamielniku, 
za  udział w I etapie konkursu badawczego ”Energia Słońca Dla Domu”, którzy zajęli IV miejsce w 
Polsce. Wezmą udział w kolejnym etapie. Wójt podziękował również Pani Violetcie Lewandowskiej, 
która jest koordynatorem szkolnego zespołu konkursowego. 
 
 
Ad 7 
Zapytania i wnioski 
Sołtys Ewa Makowska - mieszkańcy pytają, jakie sa plany dotyczące remontu dachu na Szkole 
Podstawowej w Tylicach, w związku z nieotrzymaniem dofinasowania na remont tego dachu. 
 
Sołtys wsi Bratian Roman Sienkowski prosił o wykoszenie działki, którą gmina nabyła od PKP. 
 
Radna Halina Sieńska – w związku ze spotkaniem Pana Wójta w sprawie ul. Na Skarpie w 
Mszanowie, zapytała jak długo ulica będzie jeszcze zamknięta. 
 
Ad 8 
Jubileusz XX Gminnych Spotkań Samorządowych. 
 
Radna Edyta Gorzka odczytała pismo od Wojewody Warmińsko-Mazurskiego skierowane do 
Prezydentów, Starostów, Burmistrzów, Wójtów, Przewodniczących Rad, do Radnych Gmin, powiatów, 
województwa oraz pracowników administracji samorządowej dotyczące Dnia Samorządu 
Terytorialnego przypadającego na dzień 27 maja. Pismo stanowi załącznik nr 4. 
 
Pan Henryk Zagórski nauczyciel w Szkole Podstawowej w Gwiździnach w formie prezentacji 
multimedialnej przedstawił dwudziestoletnią historię Gminnych Spotkań Samorządowych, ich cele oraz 
partnerów.  
Następnie wystąpiły dzieci z poszczególnych szkół podstawowych.  
 
Ad 9 
Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie za rok 2017. Sprawozdanie 
stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 

b) wystąpienie Wójta Gminy 
Pan Wójt przypomniał kluczowe parametry budżetu gminy. Szczegółowe dane prezentowała Pani 
Skarbnik na wspólnym posiedzeniu Komisji. Był to bardzo dobry budżet. Wskaźniki budżetowe dają 
powody do zadowolenia, zarówno po stronie dochodów jak i wydatków. Zważywszy na specyfikę 
naszej gminy to dochody są wysokie. Wyniosły w ubiegłym roku 42 397 387,68 zł, a wydatki 
budżetowe były nie co niższe 41 434 231 zł.  Budżet zamknął się nadwyżką budżetową w kwocie 
963 156,26 zł. W ubiegłym roku nie zaciągaliśmy kredytu.  
Wykonanie dochodów i wydatków zamknęło się nadwyżką operacyjną w wysokości 4 612 329,43 zł. 
To są środki, które możemy przeznaczać na inwestycje, na realizację naszych zadań. Następnym 
parametrem, z którego należy cieszyć się to skala wydatków inwestycyjnych to ponad 8 200 000 zł. 
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Nie byłoby sztuką wykazać w jednym roku tak dużych wydatków inwestycyjnych, ale od 7. lat 
utrzymujemy tak wysoki poziom wydatków majątkowych. Kondycja finansowa gminy jest bardzo dobra.  
Zadłużenie gminy na koniec 2017 roku wynosiło niecałe 14 mln złotych. W relacji do naszych 
dochodów i nadwyżki operacyjnej to zadłużenie jest w pełni pod kontrolą. Pan Wójt przypomniał 
najważniejsze inwestycje kluczowe dla mieszkańców realizowane w ubiegłym roku.  
 

c) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie za 2017 rok 
stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
Opinię odczytał Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Wiśniewski.   
 

d) opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2017 r. stanowi załącznik nr 7 do 
niniejszego protokołu. Odczytał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zdzisław Domżalski. 

 
e) dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2017r.  

Nikt nie zabrał głosu. 
 

f) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2017r.  
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

 
W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLII/321/2018 w sprawie 
rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2017 rok. 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. 
 
Przewodniczący Rady podziękował Panu Wójtowi za wykonanie budżetu. 
 

g) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi,  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zdzisław Domżalski odczytał wniosek do Rady Gminy o udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2017. Wniosek stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 
h) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej o 

udzielenie absolutorium, opinia stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
Opinię odczytał Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Wiśniewski.  

             
i) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2017 

       Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLII/322/2018 w sprawie     

   udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2017 rok. 
 Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

   W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. 
 

Pan Wójt podziękował za udzielenie jednogłośnie absolutorium. Podziękował za dotychczasową 
bardzo dobrą współpracę. Sukcesów, które Gmina osiąga nie byłoby, gdyby nie bardzo dobra 
współpraca.  

 
  Ad 10  
  Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata      
  2018-2034. 
 

W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji, Przewodniczący 
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zapytał, czy są pytania.  
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLII/323/2018 w sprawie    
dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2018-2034. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

  W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na rok 2018.  
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji, Przewodniczący 
zapytał, czy są pytania.  
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLII/324/2018 w sprawie    
dokonania zmian w budżecie Gminy na rok 2018. 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

  W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dyrektorom, wicedyrektorom oraz nauczycielom 
pełniącym inne stanowiska kierownicze w szkole, zasad zwalniania od obowiązku realizacji 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych 
oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli zatrudnionych 
w podległych placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Nowe Miasto 
Lubawskie. 
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji, Przewodniczący 
zapytał, czy są pytania.  
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLII/325/2018 w sprawie zmiany 
zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
dyrektorom, wicedyrektorom oraz nauczycielom pełniącym inne stanowiska kierownicze 
w szkole, zasad zwalniania od obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych oraz ustalenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli zatrudnionych w podległych placówkach 
oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Nowe Miasto Lubawskie.  
 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. 
 
Ad.13 

Odpowiedzi na zapytania i wnioski 

Wójt uzupełnił odpowiedzi na wnioski i zapytania złożone na sesji w dniu 25 kwietnia 2018 r.  

- Sołtys Jamielnika Barbara Wolf w imieniu pozostałych sołtysów wnioskowała, aby wystąpić do 
ustawodawcy z pismem wyrażającym sprzeciw przeciwko nałożeniu na sołtysów nowego obowiązku w 
zakresie szacowania szkód łowieckich.  
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Odp.: Inspektor ds. ochrony środowiska, rolnictwa i leśnictwa poprosił o złożenie pisma w tej sprawie, 
które stanowiłoby załącznik do wystąpienia do ustawodawcy, jednak do dnia dzisiejszego pismo nie 
wpłynęło.  Z kolei otrzymaliśmy informację ze Związku Gmin Warmińsko – Mazurskich, że 25.04.br. 
odbyło się posiedzenie Komisji Wspólnej Rządu i Samorządu Terytorialnego. Strona samorządowa 
wniosła o pilną nowelizację ustawy z dnia 13 października 1995 r. Prawo łowieckie, a w szczególności 
przepisu dotyczącego szacowania szkód wyrządzonych w uprawach i płodach rolnych oraz zwolnienia 
sołtysów z obowiązku uczestniczenia w zespołach ds. szacowania szkód łowieckich i ustalania 
wysokości odszkodowania.  
Strona rządowa (przedstawiciele Ministerstwa Środowiska i Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i 
Administracji) pod naciskiem przedstawicieli samorządów zobowiązała się do przeprowadzenia w 
trybie pilnym nowelizacji ustawy dotyczącej szacowania szkód. Zmiana będzie dążyła do tego by 
szacowaniem szkód zajęły się Ośrodki Doradztwa Rolniczego lub Agencje Restrukturyzacji i 
Modernizacji Rolnictwa. 

- Radna Halina Sieńska pytała jak długo będzie zamknięty odcinek drogi na ul. Na Skarpie w 
Mszanowie?  Pytanie było ponownie zadane na dzisiejszej sesji. 
Odp.: W chwili obecnej trwają dalsze ustalenia z przedstawicielami Wód Polskich. 9 maja odbyliśmy 
spotkanie z przedstawicielami Wód Polskich. Stoją oni na stanowisku, że osuwanie się skarpy nie jest 
spowodowane płynącą Drwęcą. Gmina stoi na  stanowisku, że to Drwęca powoduje osuwanie się 
skarpy. Racje są podzielone, jesteśmy bliscy kompromisu. Na spotkaniu zobowiązaliśmy się 
zagospodarować wody opadowe i zrobimy rynienkę, gdzie wody będą bezpiecznie dopływały do 
Drwęcy. Umocnimy również pobocze, gdzie krawężnik odchodzi od asfaltu. Wody Polskie natomiast 
zobowiązały się, że zrobią dokumentację oraz umocnią skarpę maszynami lub w innym możliwy 
sposób, żeby ograniczyć te spływające wody na skarpę. Jak tylko wykonamy te prace, odblokujemy 
drogę Na Skarpie w Mszanowie. 
 
- Sołtys Ryszard Pruchniewski wnioskował o zapewnienie środków na zadanie polegające na 
wyczyszczeniu stawu w centrum wsi.  
Odp.: W związku z dużymi wydatkami inwestycyjnymi przekazanie środków na ten cel w chwili obecnej 
nie jest możliwe. 
- Radny Krzysztof Dembiński wnioskował o wykonanie trwałego nagrobka dla byłych mieszkańców 
Bratiana ekshumowanych i pochowanych na miejscowym cmentarzu. Odp.: W chwili obecnej szukamy 
możliwości sfinansowania tego zadania, realizację przewidujemy na wiosnę przyszłego roku. 

- Radny Krzysztof Dembiński wnioskował o malowanie startych przejść dla pieszych na drodze 
gminnej w Bratianie. Odp.: Aktualnie został wybrany wykonawca malowania przejść dla pieszych. 
Planowany termin realizacji to czerwiec br. 

- Radny Mirosław Dajos wnioskował o próg zwalniający na ul. Jana Pawła II w Jamielniku, w okolicy 
świetlicy. Odp.: Wniosek nie został rozpatrzony gdyż nie wpłynął w tej sprawie wniosek mieszkańców z 
listą poparcia. 

- Radny Marek Miecznikowski pytał, czy będzie kontynuowane odtworzenie rowu na drodze Gryźliny – 
Chrośle? Odp.: Aktualnie przy tejże drodze trwają prace związane z kopaniem rowu przydrożnego.  

- Radny Marek Miecznikowski pytał o wniosek złożony do Wojewody na budowę drogi w Nowym 
Dworze Bratiańskim. Odp.: Lista wniosków, które otrzymały dofinansowanie będzie opublikowana 
przez Wojewodę na początku czerwca br. 

- Sołtys Roman Sienkowski wnioskował o uzupełnienie kostki na chodniku przy ulicy Grunwaldzkiej w 
Bratianie.  Odp.: Na początku czerwca urząd ma dysponować pracownikami interwencyjnymi. 
Realizację wniosku radnego planujemy zrealizować własnymi siłami. 
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- Sołtys Roman Sienkowski pytał również o postępy w sprawie usunięcia drzew przy ul. Zamkowej w 
Bratianie. Sprawa jest w toku. Jeśli Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska w Olsztynie uzgodni 
zezwolenie na wycinkę to drzewa zostaną usunięte. Z uwagi na fakt, że drzewa rosną w obszarze 
rezerwatu usunięcie nastąpić będzie mogło poza okresem lęgowym tj. od 15.10.2018 do 28.02.2019 r. 

- Sołtys Marian Hincman pytał o termin remontu drogi szutrowej w Kaczku. Odp.: Część prac na tej 
drodze została już wykonana, pozostałe zostaną zakończone w czerwcu. 

-Radny Przemysław Kotewicz wnioskował o przyłącze energetyczne do miejsca rekreacyjnego nad 
jeziorem w Radomnie. 
Odp.: Całkowity koszt wykonania przyłącza energetycznego to 8,5 tys. zł. Roczny koszt samej tylko 
opłaty stałej to 1560 zł., a do tego dochodzą jeszcze koszty zużycia energii. Zatem mając na 
względzie krótki termin wykorzystywania przyłącza oraz spore koszty jego bieżącego utrzymania, 
temat ten będzie jeszcze konsultowany i poddany dogłębnej analizie. 
  
- Radny Karol Jakubowski pytał o naprawę drogi w sąsiedztwie mostu w Bratianie.   Odp.: Obecnie 
trwają prace projektowe. Gmina otrzymała dotację MSWiA w wysokości 234 tys. zł. Zgodnie z 
warunkami otrzymanej dotacji, roboty muszą być wykonane i rozliczone w 2018 roku. 

- Radny Mirosław Dajos wnioskował o przeprowadzenie przez Gminę audytu dotyczącego właściwego 
przestrzegania prawa wodnego w zakresie dostępu do linii brzegowej jezior. Odp.: Obecnie zadanie to 
leży w kompetencjach Wód Polskich, które zapowiadają szerokie kontrole w tym zakresie. 

- Sołtys Roman Sienkowski zapytał o termin realizacji II etapu budowy placu zabaw w Bratianie.  
             Odp.: W dniu 29 maja 
nastąpiło otwarcie ofert na dostawę urządzeń, ostateczny termin realizacji zadania uwzględniony w 
postępowaniu to 60 dni od dnia podpisania umowy.   

Odpowiedzi na zapytania złożone na dzisiejszej sesji: 

- Sołtys Ewa Makowska pytała, kiedy będzie wykonane nowe pokrycie dachu na szkole w Tylicach. 
Wójt poinformował, o tym, że dwa przetargi zostały unieważnione z powodu nie złożenia ofert. 
Znaleźliśmy wykonawcę, umowa została już zawarta i prace zostaną wykonane jeszcze w okresie 
wakacyjnym. 

- Sołtys Roman Sienkowski wnioskował o wykoszenie działki, która została zakupiona od PKP za 
dawnym dworcem PKP w Bratianie. Działka ta będzie wyrównana i chaszcze zostaną uprzątnięte. 

Radny Karol Jakubowski zapytał czy coś wiadomo na temat budowy obwodnicy.   

Wójt odpowiedział, że z informacji publicznych, które są przekazywane pierwsze prace mają ruszyć we 
wrześniu br. Obecnie trwają intensywne prace nad nową dokumentacją techniczną, ponieważ 
wykonawca ma prawo stworzyć dokumentację pod swoje potrzeby. Już wiadomo, że jest spory zakres 
zmian, chociażby zakres robót ziemnych, ma być skrócony most na rzece Wel w Bratianie. 
Wnioskowałem będąc w Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Olsztynie, że gdy zostanie 
przedłożony projekt do GDDKiA, chciałbym zapoznać naszym mieszkańców z nowym projektem, tak 
jak to miało miejsce przy pierwotnym projekcie. 

Radny Józef Karwowski zapytał o nabór na stanowisko Prezesa spółki komunalnej. 

Wójt odpowiedział, że wczoraj został rozstrzygnięty nabór na to stanowisko. Złożone zostały 4 oferty. 

Radny Karol Jakubowski zapytał o budowę ścieżki.  
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Wójt odpowiedział, że ścieżka musi być wykonana w terminie do 20 lipca br. Musimy mieć czas na 
rozliczenie z Urzędem Marszałkowskim. Wywieramy dużą presję na wykonawcę Przedsiębiorstwem 
Drogowo-Budowlanym w Brodnicy. Jest zagrożenie dla terminu realizacji.  Są to środki unijne więc 
terminy muszą być bezwzględnie zachowane. Najsprawniej posuwają się prace w Gwiździnach, 
chociaż w poprzednich latach ta praca szła dużo szybciej. Środki krajowe, gdzie termin wykonania nie 
jest większym problemem. Wójt poinformował, że gmina może mieć problem ze znalezieniem 
wykonawcy,  jeżeli zostanie nam przyznane 80 % dofinansowania od Wojewody ze środków 
ministerialnych Ministra Infrastruktury na drogę w Nowym Dworze Bratiańskim.  

 

Ad 14 
Zamknięcie obrad Sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Wiśniewski 
zamknął obrady XLII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
 
 
 
Sekretarz obrad                                                          Przewodniczący Rady Gminy  
Mirosław Dajos                                                                Zbigniew Wiśniewski 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 


